

## EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Thursday, March 20, 1986

• 1106

**The Clerk of the Committee:** Hon members, I see a quorum.

Pursuant to Standing Order 92(1), your first item is the election of a chairman. I am ready to receive motions to that effect. Mr. Horner.

**Mr. Horner:** I would like to nominate Blaine Thacker as chairman of this committee.

**Mr. Robinson:** I second the nomination.

**The Clerk:** Seconded by Mr. Robinson.

**Mr. Nunziata:** I would like to nominate Svend Robinson as the chairman.

**Mr. Robinson:** That is declined with thanks.

**The Clerk:** It is moved by Mr. Horner, seconded by Mr. Robinson . . .

**Mr. Nunziata:** Do not let it be said that we have never tried!

**The Clerk:** —that Mr. Blaine Thacker be elected chairman of this committee.

Motion agreed to

**The Clerk:** I declare the motion carried and Mr. Blaine Thacker duly elected chairman of this committee. I invite him to take the Chair.

**Some hon. members:** Hear! Hear!

**Mr. Nunziata:** I hope he is better than the former chairman!

**The Chairman:** Hope springs eternal, Mr. Nunziata. Well, gentlemen, thank you for the—I am not sure it is a privilege—I guess it is a privilege to chair the Justice committee and the battles we have. I think without a doubt in the past this committee has been the number one committee and we have put through more legislation than any other committee, and I think good legislation for the country, ranging from the Divorce Act . . . and it can always be better and I am sure it will be back, Mr. Nunziata, to do.

We have the big report on Access to Information to do and we have estimates to go through. We have the Nielsen committee to go through, as well as annual reports. We may well have a role in the Badgley pornography.

So we are going to be very, very busy and I am asking each of you to give a commitment to probably three meetings a week between when we come back after Easter and the end of June, very likely; at least two meetings a week.

## TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le jeudi 20 mars 1986

**Le greffier du Comité:** Honorables députés, le quorum est atteint.

Conformément au paragraphe 92(1) du Règlement, votre premier point à l'ordre du jour est l'élection d'un président. Je suis disposé à entendre des motions à cet effet. Monsieur Horner.

**M. Horner:** Je propose l'élection de M. Blaine Thacker comme président de ce Comité.

**M. Robinson:** J'appuie la motion.

**Le greffier:** Appuyée par M. Robinson.

**M. Nunziata:** Je propose l'élection de M. Svend Robinson comme président.

**M. Robinson:** Je vous remercie, mais je décline.

**Le greffier:** Il est proposé par M. Horner, appuyé par M. Robinson . . .

**M. Nunziata:** Au moins, il ne sera pas dit que nous n'aurons jamais essayé!

**Le greffier:** . . . que M. Blaine Thacker soit élu président du Comité.

La motion est adoptée

**Le greffier:** Je déclare la motion adoptée et M. Blaine Thacker dûment élu président du Comité. Je l'invite à occuper la place du président.

**Des voix:** Bravo!

**M. Nunziata:** J'espère qu'il sera meilleur président que l'ancien!

**Le président:** L'espoir est éternel, monsieur Nunziata. Eh bien, messieurs, merci de—je ne suis pas certain que ce soit un privilège—c'en est probablement un que de présider le Comité de la justice, avec toutes les batailles qui nous attendent. Ce Comité a toujours été l'un des plus importants et, ces derniers temps, nous avons adopté davantage de projets de loi qu'aucun autre, et ce sont de bonnes lois pour le pays; je pense par exemple à la Loi sur le divorce . . . Évidemment, il est toujours possible de faire mieux, et je suis sûr que nous nous y appliquons, monsieur Nunziata.

Nous allons examiner le gros rapport sur l'accès à l'information et nous avons également le budget. Nous devons passer en revue le rapport du Comité Nielsen, ainsi que des rapports annuels. En outre, nous aurons peut-être à nous prononcer sur le rapport Badgley sur la pornographie.

Nous allons donc être extrêmement occupés, et je dois demander à chacun d'entre vous de réserver probablement trois séances par semaine après la reprise de la session après Pâques, et ce, jusqu'à la fin de juin; nous siégerons en tout cas au moins deux fois par semaine.